
Svar	på	motion	nr	1	från	Nordöstra	Smålands	Grisföretagare	
	
Sveriges	Grisföretagare	har	en	kontinuerlig	kontakt	med	slakt	och	handel.	Kritiken	vi	
ofta	får	handlar	bland	annat	om	den	höga	spädgrisdödligheten	som	den	svenska	
grisproduktionen	har.	Vi	anser	inte	att	arbetet	vi	gör	i	dessa	frågor	kommer	att	skada	
marknaden	för	det	svenska	grisköttet.		
	
	Vi	har	fortfarande	stor	respekt	för	oron	som	finns,	men	det	är	inte	en	generell	fixering	
under	ditiden	som	vi	arbetar	för,	utan	en	möjlighet	att	begränsa	suggans	rörelsefrihet	
med	en	skyddsgrind	i	max	5	dagar	i	samband	med	förlossningen	för	att	skapa	en	
tryggare	miljö	för	den	nyfödda	spädgrisen.	En	förutsättning	är	att	uppfödaren	uppfyller	
kraven	i	kontrollprogrammet.	Vi	är	medvetna	om	att	detta	inte	passar	alla	uppfödare,	
men	i	de	fallen	där	det	passar	och	man	vill	satsa	på	en	högre	kontrollnivå	i	sin	
verksamhet	ska	man	få	den	möjligheten.	Pilotstudien	som	gjordes	var	inte	i	syfte	att	
testa	och	se	hur	många	grisar	som	överlevde,	utan	att	skapa	och	utvärdera	en	
kontrollmall	som	kan	säkerställa	fortsatt	gott	djurskydd	i	de	fall	där	man	väljer	att	
begränsa	suggans	rörelsefrihet	under	max	5	dagar.	
	
	Styrelsens	samlade	bedömning	efter	många	samtal	med	detaljhandel,	myndigheter	och	
politiker	både	i	Sverige	och	i	EU	om	denna	fråga	är	att	de	som	vi	tycker	att	de	fördelar	
som	finns	med	att	inte	låta	spädgrisar	dö	i	onödan	överväger.	
	
Sveriges	Grisföretagare	har	ansökt	om	att	få	starta	ett	kontrollprogram	med	syfte	att	
utveckla	vårt	högt	prioriterade	arbete	med	hög	djurvälfärd.	Samtidigt	har	vi	
medlemmarnas	uppdrag	att	verka	för	att	göra	vår	konkurrenskraft	starkare	och	nå	en	
vändning	på	den	avvecklingen	av	svensk	grisproduktion	som	har	pågått	i	många	år.	De	
sista	två	åren	har	marknaden	vänt	men	vi	anser	inte	att	arbetet	för	förbättrat	djurskydd	
och	konkurrenskraftigare	produktion	bör	upphöra,	utan	istället	skapa	utveckling	och	
tillväxt	inom	svensk	grisproduktion.	Båda	dessa	saker	ryms	enligt	styrelsen	i	
kontrollprogrammet	som	vi	hoppas	få	möjlighet	att	starta.		
Styrelsen	anser	härmed	motionen	besvarad.	
	
Styrelsen	i	Sveriges	Grisföretagare	betraktar	motionen	som	besvarad	och	föreslår	
därmed	stämman	att	avslå	motionen.	
	
	
	 	



Svar	på	motion	nr2	från	Västra	Sveriges	Grisproducenter		
	
Sveriges	grisföretagares	styrelse	har	varit	i	kontakt	med	Jordbruksverket	angående	
urindränerande	golv	i	slaktgrisboxar.	Informationen	som	vi	fick	var	att	det	stämmer	att	
det	är	godkänt	att	det	fasta	golvet	i	boxen	består	av	urindränerat	golv.	Kraven	är	att	
gödsel	och	halm	inte	skall	tränga	igenom	golvet	så	att	det	fungerar	med	strö	i	boxen	och	
att	ammoniakhalten	i	luften	inte	överstiger	gränsvärdena.	
	
Sveriges	Grisföretagare	har	ingen	möjlighet	att	starta	upp	en	sådan	studie.	
Men	motionären	kan	ta	kontakt	med	inrednings	företag	eller	något	av	våra	
djurhälsoföretag.	
De	har	möjlighet	att	söka	forskningsmedel	för	en	sådan	här	studie.	
	
Styrelsen	i	Sveriges	Grisföretagare	betraktar	motionen	som	besvarad	och	föreslår	
därmed	stämman	att	avslå	motionen.	
	
	
	
Utdrag	ur	lagtexten:	

Av	16	§	djurskyddsförordningen,	3	kap.	7,	9	§§	samt	definitionen	av	”gödseldränerande	golv”	
framgår	dels	att	liggplatsen	inte	får	bestå	av	golv	som	är	konstruerade	för	att	släppa	igenom	
gödsel	eller	strö	(=	gödseldränerande	golv).	Någon	ytterligare	detaljreglering	som	anger	hur	
golv	på	liggplatsen	ska	vara	beskaffad	finns	inte.	Boxar	till	grisar	ska	dock	vara	försedda	med	
strö	av	halm	eller	annat	jämförbart	material	som	tillgodoser	grisarnas	sysselsättnings-	och	
komfortbehov,	vilket	kan	påverka	valet	av	golv	på	liggplatsen.	Andra	faktorer	som	också	kan	
påverka	valet	av	golv	på	liggplatsen	är	att	boxarna	och	djuren	ska	hållas	torra	o	rena	samt	
att	föreskrivna	gränsvärden	på	t.ex.	ammoniak	i	stalluften	inte	annat	än	tillfälligtvis	får	
överstiga	10	ppm.				

	 	



Svar	på	motion	nr3	från	Västra	Sveriges	Grisproducenter	
	
Svensk	grisproduktion	har	befunnit	sig	i	en	negativ	spiral	under	många	år,	bortsett	från	
kortare	perioder.	De	senaste	två	åren	har	dock	marknaden	vänt	och	genom	hårt	enträget	
arbeta	har	vi	lyckat	hålla	en	betydligt	bättre	prisbild	än	våra	kollegier	i	Europa,	priset	i	
Sverige	är	inte	extremt	högt	men	prisskillnaden	mellan	Europa	och	Sverige	är	historiskt	
hög.	Konsumenten	har	aldrig	tidigare	varit	mer	medveten	om	vad	hen	handlar,	både	när	
man	ser	till	djurskydd	och	miljö.	Vi	ska	glädjas	åt	dagens	prisläge	på	svenskt	kött	och	
arbeta	för	att	bibehålla	dagens	förhållandevis	goda	lönsamhet.	Men	det	är	tyvärr	så	att	
kostnadsläget	för	många	grisföretagare	är	hög	och	produktiviteten	förhållandevis	låg	
och	detta	måste	vi	tillsammans	arbeta	med	för	att	förbättra.	Ett	sätt	är	att	få	mer	fokus	
på	produktiviteten	är	genom	ekonomisk	stimulans.	Produktivitetspengen	är	inte	en	
frälsning	för	svensk	grisproduktion,	men	det	kan	ge	möjlighet	för	de	företag	som	vill	
köpa	in	rådgivning	eller	genomföra	service	på	ventilations-/foderanläggningen	mm.	Helt	
enkelt	få	en	stimulans	för	att	kunna	göra	de	där	lilla	extra	för	att	höja	sin	produktivitet	
ett	snäpp.		
Produktivitetspengen	är	beslutad	och	finansierad	i	tre	år	och	efter	två	år	skall	det	ske	en	
utvärdering	och	en	justering	av	summorna	och	produktionsnivåerna,	man	kommer	då	se	
om	det	har	den	goda	effekt	som	man	hade	hoppats	på.	Produktivitetspengen	är	en	del	av	
Handlingsplan	Gris	där	Sveriges	Grisföretagare	är	aktiva.	Pengen	finansieras	och	
administreras	av	slakten	via	Svenska	Köttföretagen.				
Sveriges	Grisföretagare	äger	inte	frågan,	men	står	bakom	den	och	beaktar	dess	
utveckling.	
	
Styrelsen	i	Sveriges	Grisföretagare	betraktar	motionen	som	besvarad	och	föreslår	
därmed	stämman	att	avslå	motionen.		
	 	



Svar	på	Motion	nr	4	från	Östergötlands	Grisföretagare	
	
Sveriges	Grisföretagares	styrelse	håller	med	motionären	om	att	ett	standardiserat	
upplägg	för	hur	stämmorna	hanteras	är	ett	bra	förslag	och	något	som	styrelsen	bejakar.	
 
Styrelsen	betraktar	motionen	som	besvarad	och	föreslår	stämman	att	bifalla	motionen.	
	


